歷史課程 History Classes
011028
歷史（中華發展史）
２
必
杜奉賢

本課程是以整體中國史為介紹對象，從發展觀點探討其前後演變的長期趨勢。是故每個專題都是從不同角度切入(如生態、農業、科技、政治、經濟、社會、文化等)，分析其在中國歷史上的因果網絡，以及相互間影響關係，以做為理解現代中國和每一個朝代、政權、事件、人物的共同基礎。

011028
History（Developmental
２
Ｒ
Tu, Fung-Shien

History of Chinese）
This curriculum is to take the whole Chinese history as a analytical unit but in different approach. We detect the long term tendency of the evolution from the developmental perspective. So, each special topic is thrust into the Chinese history from different viewpoints(Such as ecological, agricultural, technical, political, social, cultural and etc.) We analyze it’s causal network and influential correlation in Chinese history, then it can provide the common basis for understanding the existence of modern China and every dynasty, regime, events and people.

011029
歷史(中國歷代政治人物述評)
２
必
賁正亞

人與時代、社會呼吸相通，血脈相連，從人的意志、行為可以看到社會的升沉、脈動。分析歷史人物可以瞭解社會民生狀況，發現社會問題，觀察其演變和影響。本課程選擇各個時代具有代表性人物詳細分析，藉使學生認識中國歷代治亂興衰，政治利弊得失之歷史關鍵。

011029
History（Evaluation of Chinese
２
Ｒ
Cheng-Ya Peng

Historical Politicians）
Humans, Society, and times from a close bond. What humans do cletermines the fluctuation of a society. Analyses of these historical figures in Chinese history help trace the livinghood of Chinese people and help us discover social problems of each period in Chinese history. These analyses also help us observe how a society evolves. This course is a systematical analyze of some of the most representative figures in Chinese history, aiming at enabling students to see, from a political view, what had monitored the up and down of each dynasty in Chinese history.

011030
歷史（民國史）
２
必
施家順

1. 國民革命的發軔2.辛亥革命3.討袁護法4.啟蒙運動5.早期的國共關係6.北伐與統一7.訓政與建國8.安內與攘外9.抗戰與建國10.太平洋戰爭爆發後之大局11.勝利與受降12.戰後國共鬥爭13.台灣光復與二二八事變
011030
History（History of Republican
２
Ｒ
Shin Chia-Shun


of China）
The course contains the followings:1. The Origins of the National Revolution. 2. The Revolution of the 1911. 3.The sateguaiding of the Republic. 4. The Cultural Enlightenment. 5. The Early Relationship between the KMT and the CCP. 6. Northern Expedition and National Unification. 7. Political Tutelage and State-Building. 8. Dealing with the Internal rebellions and Fighting against the External Enemies. 9. The Sino-Japanese War Period. 10. The World after the Break-out of the Pacific War. 11. The Victory of Chinese against the Japanese invasion. 12. The KMT-CCP Civil War after the Sion-Japanese War. 13. The Returning & Chinese Sovereignty and the Z-28 Incident.

011031
歷史（中國社會史）
２
必
徐安琨

中國社會史是以人們的群體生活與生活方式為研究對象，以社會結構、社會組織、人口、物質和精神生活習俗為研究範圍，揭示它本身在歷史上的發展變化及其在歷史進程中的作用與地位。

011031
History（The History of Chinese
２
Ｒ


Society）
The object for the History of Chinese Society is searching the human being life in one place or district as a community as well the way of living. The studying scope includes the construction and organization of the society, population substantial, and spiritual life and custom changes with time, it has the relative effects and importance in the process of Chinese history.

011032
歷史（台灣史）
２
必
黃輝陽

台灣位居東亞的板經，在歷史上是中國、日本、東南亞諸文化傳播地；迄近代，仍為世界強權角逐之地，而世界各地也成為台灣貿易對象，所以台灣文化的面貌是多元而且豐富的。

本課程主旨，即在闡述台灣多元文化的內涵，並說明台灣是族群融合的社會，與漢民族文化有淵源深厚的關係。使學生基於鄉土歷史的認識，來深刻體認先民們艱辛奮鬥的過程，而發揮熱愛鄉土的精神，同心協力，發展更美好的台灣。

011032
History（History of Taiwanese）
２
Ｒ

Historically, Taiwan, an island often considered located in the pivotal point of East Asia, is heavily influenced by many cultures of its neighboring countries, such as China and Japan.  This unique status has not only made it long become an area many countries want to claim as one of their territories, but attracted people from all over the world to pursue a business opportunity in this beautiful island.  Thanks to its geographical and historical background, Taiwan has a highly enriched and diverse culture.

This course is aimed to introduce the diverse nature of Taiwanese culture.  The main focus will be on its inseparable relationship with Chinese culture, thereby making students understand Taiwan, like China, is a place where many peoples often work hard to live peacefully with one another.  Hopefully, students can thus cherish what we have achieved in Taiwan today, and try their best to create a better environment for future generations to live in.

011033
歷史（歷史與人物）
２
必
黃輝陽

本課程規劃分為三個單元：(一)帝王部 (二)將帥部 (三)宰相部。

每學期以三單元作為授課依據，並以劃時代的菁英人物，來說明「士不可不弘毅，任重而道遠」之涵意；此外並以歷史人物「自拔與更新」之精神來啟發同學們「苟日新、日日新、又日新」生命之韌性。

011033
History（Biographies of
２
Ｒ


Chinese）
This course centers on three areas for classroom instruction in one semester: Chinese emperors, prime ministers, and generals. The course is a detailed discussion of the most representative social elite who had made a or changed society. The objective of this course is to teach students how aniline becomes an elite and what are the factors that shape an elite. Hopefully, students in this course will behave accordingly.

011034
歷史（台灣開發史）
２
必
施家順

原住民主體時代、國際海權角逐時代、鄭氏王國時代、清領時代、日本殖民統治時代、當代的台灣

011034
History（History of Taiwanese 
2
R
Shin Chia-Shun


Development）

This course focuses on the following six areas:

1.Period of the Taiwanese aborigines

2.Period of international sea power struggles

3.Period of Cheng’s Kingdom

4.Period of Chin Dynsaty

5.Period of the Japanese colonization in Taiwan

6.Period of the contemporary Taiwan

011035
歷史（中國歷代重要革新與
２
必
賁正亞

變法）
本課程主要目的在使學生瞭解中國歷代重要改革的前因後果以及對國家社會，人民各方面的影響，必須謹慎從事，審慎規劃，以免造成人心浮動，社會不安。

(共分九個單元)如下：

第一講  管仲改革               第六講  北魏孝文帝改革

第二講  商鞅變法               第七講  王安石變法

第三講  秦始皇改革             第八講  張居正改革

第四講  漢武帝改革             第九講  戊戌變法

第五講  王莽變法

011035
History（Important Political
２
Ｒ
Cheng-Ya Peng

Renovations and Reforms in 

Chinese History）
This course consists of 9 units. Students in this course will comprehend the cause and effect of the most important political reforms and renovations in Chinese history and what influences these reforms have on the entire nation. The end of this course is to educate students the concept that a reform needs to be carefully planned out so as not to cause social disorders and people’s anxiety. The nine units of this course include:

1.Kuan chungrenovation 

2.Sung Yang’s reform

3.Chin Su Empero’s renovation

4.Han Wa Empero’s renovation

5.Wang Mungreform

6.Pei-Wei Siaw-Wen Empero’s renovation

7.Wang An-su reform

8.Chang Ju-cheng’s renovation Wushe reform

011036
歷史（西方史蹟與文明）
２
必
杜奉賢
本課程主要目的是經由西方世界不同史蹟與文化的介紹，來瞭解他們各自環境背景、思想觀念、宗教信仰等不同風貌，並且要知道各個文明的興衰與變遷。由此，不但可以反省自己文化發展與限制上的課題，更可以學習、尊重與欣賞各種不同文化之美。

011036
History（Western Relics and
２
Ｒ
Tu, Fung-Shien


Civilization）
The main purpose of this course is to introduce Western historical remains and culture. We want to understand their different environmental background, thought, belief, and the rise and fall of each civilization. Hence, we not only discuss the topics of our own culture development and restriction, but also learn to respect and enjoy the elegance of different culture.
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